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Aan: De leden van de Gemeenteraad

De leden van de Raadscommissie Ruimte

Geachte dames en heren,

Stilstand is verval. We zijn dan ook blij met de gepresenteerde ruimtelijke plannen in Weert-West, 

waar de Lichtenberg onderdeel van is. Zij getuigen van ambitie in samenhang en kwaliteit. Een 

dergelijk omvangrijk  plan vraagt grote investeringen die de gemeente Weert niet kan en wil dragen. 

Daarom is het goed dat de risico’s gelegd worden bij marktpartijen. De taak van de gemeente is 

vooralsnog voorwaardenscheppend en in de toekomst de controle. De overheid heeft bepaald dat de 

Lichtenberg door haar geschiedenis, tijdsbeeld, samenhang, landschappelijke en architectonische 

kwaliteit een Rijksmonument van de Wederopbouw is.

Onze taak ligt sinds 2003 vast in de stichtingsstatuten en betreft het op de kaart zetten van de 

Lichtenberg in al zijn facetten, het  voortbestaan veilig stellen, en het zoeken naar een bestemming in 

de toekomst. 

Ons belang is een goed contact met de nieuwe eigenaar. Deze intentie is bij onze eerste ontmoeting 

wederzijds al uitgesproken. Ons belang ligt ook bij de gemeente , die haar en onze visie in ruimtelijke 

plannen aan het vastleggen is. Maar de gemeente moet ook in de toekomst controleren of aan de 

monumentale status van de Lichtenberg een passende invulling wordt geven.  De afgelopen jaren is 

gebleken dat er tussen onze stichting en de gemeente sprake is van een hechte samenwerking vanuit 

een gemeenschappelijk doel. Dat heeft zijn vruchten afgeworpen. 

Nu de gemeente een andere positie in het proces gaat innemen, is het van belang dat er een kader 

komt, dat de voorwaarden en de controle op uitvoeringsplannen veilig stelt. Omdat de Lichtenberg 

een Rijksmonument is liggen de procedures in hoofdlijnen vast. Uitgebreide restauratie, grote 

veranderingen en functiewijzigingen zijn vergunningplichtig en zullen worden getoetst in de 

monumentencommissie. De cultuurhistorische verkenning door de RDVMZ zal daar, naar wij 

aannemen, de onderlegger voor zijn. Of de Rijksdienst bij iedere vergunningplichtige ingreep om 

advies wordt gevraagd, is niet duidelijk.  Een door B&W genomen ontwerpbesluit zal ter inzage 

komen te liggen waartegen altijd beroep mogelijk is.

Maar wat als de nieuwe eigenaar zaken uitstelt of helemaal afblaast omdat de markt anders reageert 

of omdat de middelen tekort schieten? Belanden we dan in een nieuwe periode van verval, waarbij 
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we weer alleen langs de zijlijn kunnen toekijken zoals in het verleden? Blijft de toegankelijkheid voor 

alle Weertenaren gegarandeerd? Bij kleine bouwkundige wijzigingen, b.v. bestaande stalen kozijnen 

vervangen door kunststof kozijnen, is geen ontwerpbesluit nodig.  Er is dan ook geen bezwaar 

mogelijk.  Met name wijzigingen  op details kunnen fnuikend zijn voor het monument. 

Resumerend is ons ondanks de positieve insteek nog niet duidelijk of de nieuwe eigenaar goed op de 

hoogte is van de inzet en verantwoordelijkheid  die verwacht worden bij een Rijksmonument. Is hij 

precies op de hoogte van de procedures en is er een al dan niet dwingende planning? 

En wat kan onze rol zijn? Uiteraard openstaan voor veranderingen.  Mee de weg voorbereiden van 

een monument uit het verleden met vastgesteld kwaliteiten naar een betekenisvolle toekomst. Maar 

ook attent zijn op minder positieve ontwikkelingen. Zonder ons was  de Lichtenberg er waarschijnlijk 

niet meer.  Daarom vragen wij aan u een meer geformuleerde positie in de toetsing van de plannen 

en recht op voorinformatie. 

Nu de regels voor de toekomst vastgelegd worden, moeten er heldere lijnen getrokken worden. Ook 

naar ons. Vandaar dat we deze punten onder uw aandacht brengen.

Met vriendelijke groet,

Namens de Stichting Behoud de Lichtenberg:

Gertie Buijs

Voorzitter


